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nou barri al voltant 
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L’anàlisi | Urbanisme

La previsió de creixement de 
Montcada i Reixac, actual-

ment amb més de 37.300 re-
sidents, es concentra avui dia 
en dos sectors. D’una banda, 
el de Mas Duran –on la Gene-
ralitat manté des del 2008 la 
intenció de desenvolupar un 
Àrea Residencial Estratègica 
(ARE) amb la construcció de 
més de 2.000 habitatges–, i 
de l’altra, l’espai que envolta 
el futur hospital Ernest Lluch. 
Aquest últim involucra Mont-
cada i Reixac, Cerdanyola i Ri-
pollet, motiu pel qual el canvi 
de planejament del sector l’ha 
assumit l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona (AMB) i, tot just 
aquest mes d’abril, ha acabat 
el període d’exposició públi-
ca de la modificació puntual 
del PGM. El projecte inclou la 
construcció de 565 habitat-
ges en una primera fase i un 
màxim de 260 en una segona, 
donant peu a la creació d’un 
nou barri dins del municipi 
montcadenc.

El creixement a la perifèria de 
la localitat preocupa el princi-
pal grup de l’oposició, ECP, que 
ha criticat el govern local –PSC, 
Vivim i PP– entenent que no ha 
defensat els interessos del mu-
nicipi, permetent que avanci la 
projecció d’un nou veïnat sense 
la garantia de serveis bàsics. 

El president de l’Àrea Ter-
ritorial del consistori, Andreu 
Iruela (PSC), ha volgut sortir 
al pas d’aquestes crítiques 
assegurant que són “oportu-

Pilar Abián  Terra Nostra

La dotació de serveis previstos per l’AMB al sector preocupa ECP, que ha presentat al·legacions a l’MPGM

Imatge virtual de l’hospital i el seu entorn inclosa en el projecte de l’MPGM redactat per l’Àrea Metropolitana de Barcelona

Canvi de planejament

El municipi creixerà amb un nou 
barri al voltant del futur hospital

‘No es tractarà de cap 
barri dormitori, tindrà 
tots els serveis que 
necessiti des del punt 
de vista assistencial i 
d’escolarització’
Andreu Iruela, Àrea Territorial

El projecte inclou 
la construcció de 
565 habitatges en 
una primera fase i un 
màxim de 260 en una 
segona

“Volem l’hospital, però no a 
costa d’una operació urba-
nística especulativa”. Amb 
aquesta contundència es van 
expressar els representants de 
Catalunya En Comú Podem Da-
vid Cid, Laura Campos i San-
ti Cayuela –a la fotografia–, 
durant la roda de premsa 
convocada el 16 d’abril. ECP 
de Montcada i Reixac i Cer-
danyola han presentat con-
juntament al·legacions a la 
modificació inicial del PGM. 
Campos, exalcaldessa i ac-
tual cap de l’oposició al Ple 
montcadenc, va negar que els 
comuns hagin posat pals a les 
rodes al projecte, com ha cir-
culat en l’àmbit polític. “Mai 

hem posat en dubte la neces-
sitat imperiosa de l’hospital, 
però no volem que s’hi faci 
negoci”, va manifestar, tot 
afegint que amb l’operació 
urbanística prevista l’AMB 
tindrà un aprofitament eco-
nòmic de 4,1 milions d’euros.
Els comuns centren les seves 
al·legacions en diferents qües-
tions. Pel que fa al centre sa-
nitari i el seu entorn, critiquen 
que s’hagi reduït el nombre 
de m2 de l’hospital gairebé a 
la meitat, passant dels 35.000 
m² inicials a 18.500 i que el 
canvi de PGM no inclogui cap 
reserva de sòl per si ha de 
créixer en un futur, mentre 
sí preveu un centre sociosa-

ECP denuncia que darrere de la construcció del centre 
hospitalari hi ha una operació urbanística ‘especulativa’

nistes”, davant la proximitat 
de les eleccions, i que el nu-
cli residencial que envoltarà 
l’hospital no serà cap “bolet”. 
“No es tractarà de cap barri 
dormitori, tindrà tots els ser-
veis que necessiti des del punt 
de vista assistencial i d’es-
colarització”, ha assegurat 

nitari de titularitat privada.  
Quant al desenvolupament 
urbanístic de l’entorn del fu-
tur hospital, els comuns cri-
tiquen la distància respecte el 
nucli urbà. “No podem donar 
suport a què es construeixi 
aquest barri a l’altra punta 
de la localitat i que, a sobre, 

no hi hagi la previsió de crear 
serveis tan necessaris com 
centres educatius”, ha ma-
nifestat Campos, tot conside-
rant que l’actual equip de go-
vern municipal –PSC, Vivim 
i PP– no ha sabut defensar 
els interessos del municipi 
davant l’AMB. PA
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La dotació de serveis previstos per l’AMB al sector preocupa ECP, que ha presentat al·legacions a l’MPGM

El municipi creixerà amb un nou 
barri al voltant del futur hospital

l’edil assenyalant que l’exe-
cutiu vetllarà perquè així si-
gui, per no tornar a caure  en 
antics errors com la manca de 
previsió d’equipaments a Can 
Cuiàs i als blocs Sivis.

Tres fases
El projecte d’urbanització es 
farà en diferents fases. La pri-
mera, el Pla Parcial de l’hos-
pital, durarà aproximadament 

sis anys i inclou la construc-
ció de 545 habitatges, locals 
comercials, oficines i espais 
públics al sector situat als dos 
costats de l’N-150, entre el 
marge dret del riu Sec, les vies 
del tren, el nus de la C-58 i la 
carretera que connecta Cer-
danyola, Montcada i Ripollet, 
on avui dia hi ha solars amb 
activitats no regulades, com 
el negoci de desballestament 
que el 19 d’abril es va incen-
diar –veure pàgina 4. 
“Com a mínim, el 40% dels 
pisos serà d’HPO, el que no 
vol dir que la xifra no es pu-
gui incrementar; encara s’ha 
de debatre molt sobre aquest 
planejament”, ha indicat 
l’edil.

Blocs Sivis
Pel que fa al sector dels blocs 
Sivis, on hi ha 72 habitatges 
i es preveu construir-ne 260, 
Iruela ha explicat que encara 
no està decidit si els edificis 
aniran a terra: “El futur de 
l’espai es definirà en el marc 
d’un Pla de Millora Urbana 
que es desenvoluparà en una 
segona fase de tot el projec-
te; serà durant la redacció 
d’aquest pla quan s’estudiarà 
si els blocs es poden mante-
nir o no i, en cas que s’en-
derroquin, òbviament es fa-
rà d’acord amb la propietat”. 
Finalment, la tercera fase del 
projecte contempla els nusos 
de comunicació de l’hospital 
i el nou barri amb l’entorn.
L’edil ha afegit que, si els ter-
minis es compleixen, la urba-
nització del sector encara tri-
garà al voltant de 15 anys. “Al 
final, el nou barri estarà molt 
ben intercomunicat amb el 
seu voltant a través de trama 
urbana i els residents podran 
fer vida al nostre municipi”, 
ha conclòs Iruela.

El Pla Parcial de l’hospital preveu 
construir 565 pisos –dels quals com a 
mínim el 40% seran protegits– botigues, 
oficines i espais públics. Aquesta 
actuació abasta els terrenys situats als 
dos costats de la carretera N-150, entre 
el marge dret del riu Sec, les vies del 
tren, el nus de la C-58 i la carretera de 
Cerdanyola a Montcada i Ripollet.

El planejament inclou la transformació 
l’N-150 en una avinguda que permeti 
millorar la connexió a peu, amb bicicleta 
i amb transport públic entre les tres 
poblacions –una actuació dissenyada 
en el marc del Pla director urbanístic de 
mobilitat (PDUM).

El MPGM proposa la integració del grup 
d’habitatges Sivis i el seu entorn en el nou 
teixit urbà mitjançant un Pla de Millora 
Urbana (PMU) que incrementa el sostre 
edificable dels 72 habitatges actuals fins 
a un màxim de 260. El futur dels blocs 
existents es determinarà en el marc del 
PMU i en consens amb la propietat.

El canvi de planejament també inclou 
dur a terme intervencions per preservar 
la funció de la riera de Sant Cugat com a 
connector ecològic entre el parc natural 
de la Serra de Collserola i la serralada de 
Marina, a través del riu Besòs.

Construcció de 565 pisos. 
El 40% seran protegits

L’N-150 es convertirà en una 
avinguda metropolitana

El futur dels blocs Sivis es  
decidirà amb la propietat

Actuacions per preservar  
la riera de Sant Cugat

Què diu el canvi de planejament 
urbanístic del sector Redosa?
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es troba en un altre solar que 
pertany al terme municipal de 
Cerdanyola. Els Mossos d’Es-
quadra han iniciat una inves-
tigació per esclarir les causes 
del foc, que va obligar a ta-
llar l’N-150 i els accessos a la 
C-58, així com la circulació 
ferroviària de la línia R4. 

Durant l’incendi, que va co-
mençar sobre les 9 h i no es va 
controlar fins al migdia, es van 
produir nombroses deflagra-
cions. L’inspector en cap dels 
bombers que va dirigir les tas-
ques d’extinció, Jordi Bosch, 
va comentar en roda de prem-

El virulent incendi que el 19 
d’abril va cremar un des-

ballestament il·legal a un solar 
situat al km 3’5  de la N-150, a 
prop dels blocs Sivis, ha tret a 
la llum un nou sector, ubicat 
entre els termes municipals 
de Montcada i Cerdanyola, on 
coexisteixen activitats clan-
destines i una zona de barra-
quisme. Les flames no van cau-
sar víctimes, però van provocar 
una columna de fum negre que 
es va veure des de diferents 
llocs de la ciutat i la comarca. 

El foc es va originar en una 
parcel·la dins el terme muni-
cipal de Montcada que és pro-
pietat de l’empresa MAB2J 
Patrimonial, en la qual exis-
teix un dipòsit il·legal de ve-
hicles vells, mentre que l’as-
sentament d’infrahabitatges 

Incendi | Territori

Un gran foc crema un desballestament 
il·legal amb nombroses bombones de gas

Terra Nostra

A la finca adjacent hi havia una zona de barraques, però no es van lamentar danys personals

Sílvia Alquézar Terra Nostra

El solar afectat per l’incendi 
acull un dipòsit de vehicles 
vells que no disposa de la 
llicència municipal per rea-
litzar aquesta activitat. Tant 
l’Ajuntament, com la pro-
pietat del terreny fa temps 
que han posat el fil en l’agulla 
per solucionar la problemà-
tica. El consistori ja va obrir 
el 2015 un expedient a MAB2J 

Patrominonial, qui al 2019 
va demanar la suspensió de 
la tramitació municipal fins 
que s’acabés la via judicial del 
desnonament de l’activitat il-
legal. En l’actualitat, ja exis-
teix una condemna en ferm 
que dona la raó a l’empresa 
per recuperar la possessió del 
terreny. Malgrat tot, aquest 
tràmit s’està allargant en el 

temps perquè els ocupants 
al·leguen que no han rebut la 
notificació oficial de la reso-
lució judicial. MAB2J confia 
que aviat quedi resolt aquest 
problema i que, a més, tot el 
sector es regularitzi una ve-
gada s’acabi el nou planeja-
ment amb motiu de la cons-
trucció de l’hospital Ernest 
Lluch. SA

Recta final del procediment judicial

Els Mossos investi-
guen els fets i l’Ajun-
tament requerirà a la 
propietat que condi-
cioni el solar

El foc va originar una columna negra de fum Fotos: Sílvia Alquézar

El foc no va arribar a les barraques, situades a Cerdanyola

sa que les explosions prove-
nien de la gran quantitat de 
bombones de butà que hi ha-
via dins de contenidors marí-
tims”. Precisament, l’alcalde 
Bartolo Egea (PSC) va expli-
car que “fa un any l’Ajunta-
ment va fer una intervenció 
a una finca del costat durant 
la qual es van requisar unes 
1.400 bombones de butà”. 
Fins a la zona afectada tam-
bé es va desplaçar el delegat 
del Govern a Barcelona, Joan 
Borràs, qui va agrair “la rà-
pida intervenció dels cossos 
d’emergència” i el suport de 
l’Ajuntament amb la cessió 
de maquinària per als treballs 
posteriors a l’extinció del foc. 
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Evitem les al·lèrgies
i gaudim del bon temps!
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Dissabte 4 de maig, 
a les 12 i a les 17 h
Pavelló Miquel Poblet
Mostra de les escoles 
i entitats de dansa  
de la ciutat

Diumenge 5 de maig,  
a les 12 h
Plaça de l’Església

LA BANDA 
de la Cia Otra Danza

Dia Internacional de la Dansa 2024

Organitza Col·labora

Totes les activitats tindran lloc  
a la plaça de la Ribera,  
a excepció del taller del dia 10, 
que es farà davant del Centre 
Cívic La Ribera (C. Llevant, 10)

• Divendres 10 de maig
De 17 a 19 h. Taller de maquillatge 
(pintacares) i manualitats (bilboquets).
Organitza: Viu la Ribera
19.30 h. Xaranga
22 h. Cinema a l’aire lliure

• Dissabte 11 de maig
De 10 a 13.30 h. Taller de hama beads
17.30 h. Batucada
18.30 h. Espectacle infantil Trencamandres
22 h. Cinema a l’aire lliure

• Diumenge 12 de maig
De 10 a 13 h. 10a Trobada de puntaires
11.30 h. Xocolatada popular
De 10 a 13 h i de 16 a 18 h. Parc infantil, 
amb els inflables Ice Age, American Bull  
i New Gran Prix
18 h. Espectacle infantil Tomàquet

FESTA MAJOR 
DE LA RIBERA 
2024

FESTA MAJOR 
DE LA RIBERA 
2024
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Violències masclistes | Sensibilització

Vestits Vermells

Torna la campanya contra els feminicidis
Dos col·lectius del Ripollès i Osona s’afegeixen a la iniciativa amb l’objectiu de fer accions similars al seu territori

Una impactant performance 
a la plaça de l’Església el 

20 d’abril va ser el tret de sor-
tida de la segona edició de la 
campanya de Vestits Vermells 
(VV) contra la violència de gè-
nere. Mentre per la megafonia 
se sentia una veu masculina 
proferint insults i frases de 
menyspreu contra una dona, 
tres màquines de cosir simu-
laven la confecció dels vestits 
vermells que recordaran les 
28 dones i infants assassinats 
des de començaments d’any. 

Un vestit per cada dona
Aquestes peces de roba seran 
penjades per persones, orga-
nitzacions i entitats adherides 
al moviment durant les prò-
ximes setmanes a diferents 

punts de Montcada per visibi-
litzar aquesta xacra social. Les 
accions de denúncia culmi-
naran el 25 de novembre, Dia 
Mundial contra la Violència 
de Gènere.

La campanya, que es va 
posar en marxa l’any passat 
per les mateixes dates, ha 
aconseguit crear una dinà-
mica de col·laboració entre 
entitats i col·lectius de dife-
rents àmbits –simbolitzada 
per una xarxa vermella que 
cobria la plaça–  i ha per-
mès construir un espai de 
confian ça per a les dones que 

estan vivint aquesta situació, 
fets que va posar en valor la 
portaveu del col·lectiu, Delia 
García, qui va reclamar a les 
administracions “que dotin 
de més recursos els progra-
mes de prevenció i de repa-
ració a les víctimes”.

Noves incorporacions
VV també va celebrar la in-
corporació a la campanya de 
Juntes som revolució i Acció 
Trans, dos col·lectius del Ri-
pollès i Osona, que van estar 
presents a l’acte de presen-
tació. “A partir d’ara, el ves-
tit vermell també esdevindrà 
un símbol al nostre territori 
per visibilitzar la violència, 
perquè juntes hem de ser la 
revolució”, va dir Montserrat 
Castanyer, en representació 
d’ambdues entitats.

Laura Grau Montcada El moviment VV ha 
aconseguit crear 
una dinàmica de 
col·laboració entre 
entitats i ciutadania

Performance de VV a la plaça de l’Església Daira Soler
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Litigi

Arrenca la fase d’instrucció  
de la querella contra  
la Generalitat i la cimentera
L’AV Can Sant Joan va iniciar el procediment penal ara fa un any

L’exdirector del servei 
de prevenció i avaluació 

ambiental d’activitats de la 
Conselleria d’Acció Climàti-
ca, Emili Dragone, i la repre-
sentant legal d’Holcim van 
prestar declaració el 19 d’abril 
en el marc de la querella que 
l’AV Can Sant Joan va pre-
sentar ara fa un any contra 
la Generalitat i la cimentera 
per un presumpte tracte de 
favor a l’empresa, en el pri-
mer cas, i per delictes contra 
el medi ambient, en el segon. 
El cas es troba tot just en la 
fase preliminar d’instrucció 
i fins que no s’analitzin totes 
les proves, el jutge no decidirà 
si l’afer arriba a judici. 

Declaracions
Deu mesos després que la 
querella fos acceptada i des-
prés de dos ajornaments a 
petició de les parts deman-
dades, es van fer les primeres 
declaracions dels investigats 
que no van respondre les pre-
guntes de l’advocat de l’AV, 
Albert Calduch, només les del 
fiscal, el jutge i la seva pròpia 
defensa. 

No obstant això, Calduch va 
expressar la seva satisfacció 
amb el contingut de la com-
pareixença. “Encara és d’ho-
ra per saber com acabarà tot 

plegat, però estic satisfet de 
com han anat avui les decla-
racions, ja que les preguntes 
del fiscal anaven en la línia del 
que nosaltres volem subrat-
llar; Dragone s’ha excusat 
dient que va actuar sempre 
d’acord amb informes jurí-
dics, però no els ha aportat a 
la causa, ni avui, ni quan va 
comparèixer amb 7.000 fo-
lis”, va explicar el lletrat, tot 
expressant la seva confiança 
en què el cas arribi a judici.

“No només som nosal-
tres els que veiem indicis de 
delicte, el mateix Tribunal 
Suprem (TS) va dir que calia 
traspassar el cas a la Fiscalia 
perquè instruís un procés pe-
nal”, va assenyalar Calduch 
en referència a les resoluci-
ons del TSJC i del TS a favor 
de l’AV en el llarg litigi iniciat 
al 2009 per la concessió a la 
cimentera de l’Autorització 
Ambiental Integrada (AAI), 
necessària per utilitzar resi-
dus com a combustible. 

El procediment judici-
al seguirà el 30 d’abril, data 
en què estan citats a decla-
rar tres càrrecs polítics de 
la Generalitat en qualitat de 
testimonis. “El que és im-
portant d’aquestes declara-
cions és que estaran obligats 
a respondre les preguntes 
de l’acusació i a dir la veri-
tat”, va assenyalar Calduch.

Suport polític i veïnal
L’exalcaldessa i cap de l’opo-
sició a l’Ajuntament, Laura 
Campos (ECP), i el diputat 
dels comuns al Parlament 
de Catalunya Enric Bárcena 
van acompanyar la trente-
na de veïns que va convocar 
l’AV Can Sant Joan a les por-
tes de la Ciutat de la Justícia 
(l’Hospitalet de Llobregat). 
El president de l’entitat, Jo-
sé Luis Conejero, va agrair el 
suport rebut: “Estem con-
tents, perquè ha vingut molta 
gent”, va dir, tot reiterant que 
l’objectiu de les accions pe-
nals contra Holcim és que la 
cimentera tanqui. “Està ubi-
cada a 150 metres del barri, és 
contaminant i afecta la salut 
de les persones”, va conclou-
re Conejero.

Pilar Abián Barcelona
‘Encara és d’hora  
per saber com acabarà 
tot plegat, però les 
preguntes del fiscal 
han anat en la línia del 
que volem subratllar’
Albert Calduch
Advocat de l’AV Can Sant Joan

En primer terme, Calduch i Conejero, amb veïns i una pancarta reivindicativa a les portes del Jutjat Eric Sobrevia

ANUNCIS

La Junta de Govern Local d’aquest Ajuntament, en sessió del dia 19 de 
març de 2024, ha acordat:
- Aprovar definitivament els Estatuts i les Bases d’actuació de Junta de 
Compensació del PAU Santa Fe de Montcada i Reixac.
- Aprovar l’escriptura pública de constitució de la Junta de Compensació 
del PAU Santa Fe autoritzada pel Notari, Fernando Bautista Pérez, en 
data 8 de febrer de 2024, número de protocol 326.
- Informar els propietaris no promotors de la Junta de Compensació del 
PAU Santa Fe , en el termini d’un mes a comptar des del dia següent a 
la recepció de la notificació d’aquests acords, poden manifestar la seva 
decisió d’adherir-se a la Junta que de Compensació amb l’advertiment 
formal que, si no ho fan, es podran derivar les conseqüències que disposa 
l’article 122.2 del TRLU i 136.4 RLU i les bases d’actuació.
- Designar com a representant de l’Ajuntament en la Junta de 
Compensació al Regidor d’Urbanisme, planejament, llicències 
urbanístiques i disciplina o a la persona en qui delegui.
- Comunicar aquests acords al Registre d’entitats urbanístiques 
col·laboradores als
efectes de la seva inscripció, adjuntant la documentació relacionada en 
l’article 192.1 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’Urbanisme.
- Notificar els presents acords a tots els propietaris inclosos dins l’àmbit 
del PAU Santa Fe.
Es publica aquest acord, amb el text íntegre dels Estatuts i Bases, al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, a un dels diaris de premsa 
periòdica de més divulgació a l’àmbit municipal, a l’e-Tauler d’Anuncis 
https://tauler.seu.cat/inici.do?idens=812520002, i a la seu electrònica de 
l’ajuntament, www.montcada.cat.”

L’alcalde, Bartolomé Egea Sabaté  
11/04/2024

La Junta de Govern Local d’aquest Ajuntament, en la sessió del dia 16 
d’abril de 2024, va adoptar: 
PRIMER. Rectificar l’acord de la Junta de Govern Local de data 19 de març 
de 2024 en el sentit que la suspensió pel termini d’un any de l’atorgament 
de llicències i altres autoritzacions establerta a l’article 73 del Text Refós 
de la Llei d’urbanisme de Catalunya en l’àmbit de la finca de la Bòvila 
Bondia es limita a les llicències d’enderrocament de les construccions 
situades a l’àmbit assenyalat al plànol adjunt a l’informe tècnic emès en 
data 11 de febrer de 2024, que inclou el forn i la xemeneia. 
SEGON. Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, en un diari de major difusió de la població i en l’e-tauler de 
l’Ajuntament. 
L’expedient restarà a disposició de qualsevol persona interessada a la 
Regidoria de l’Àrea Territorial i Mobilitat, av. de la Unitat, 6, 2a planta, 
dimarts i dijous de 9a 14h.
El plànol es pot consultar a l’e-Tauler.

L’alcalde, Bartolomé Egea Sabaté  
22/04/2024

OCUPACIÓ

•   Project Manager 
-sector construcció-

•   Peó d’instal·lació d’estructures 
de fusta -Parquetista-

•   Operari/a de transport  
i de magatzem -extrusió plàstic-

•   Operari/a de maquinària 
industrial amb experiència

MIRA 
LES OFERTES

laveu.cat
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Mobilitat sostenible | Territori

Mas Rampinyo

Queixes veïnals al servei de Sagalés 
L’AV i diversos usuaris consideren que la freqüència de pas és insuficient a les hores punta

L’AV de Mas Rampinyo ha 
mostrat el seu malestar 

sobre el funcionament de la 
línia d’autobusos Sagalés al 
seu pas pel barri montcadenc. 
L’entitat considera que el ser-
vei és deficient perquè no co-
breix les necessitats del veïnat, 
cada cop amb més població. 
“Cada dia es formen cues de 
gent a les parades perquè la 
freqüència de pas en les hores 
punta és insuficient”, expli-
ca Laura Sánchez, secretària 
de l’AV.

“Els autobusos no arriben 
puntuals i, moltes vegades, 
ni tan sols obren portes per-
què ja venen plens d’altres 
municipis”, comenta Ale-
jandro, usuari habitual de la 
línia. “Cada dia, som més de 
vint persones a la parada i no 
podem pujar-hi tots”, asse-
gura la usuària Mari Carmen 
Guerra, qui proposa que Sa-
galés creï una nova línia en-
tre Montcada i Barcelona per 
millorar el servei.

Línies i horaris
Sagalés té operatives tres línies 
de dilluns a divendres al muni-
cipi. La 201 té una freqüència de 
pas de mitja hora, mentre que 
la 320 i la 302 es van alternant 

cada mitja hora, passant ca-
da 10-15 minuts en les hores 
punta. Els caps de setmana i els 
festius, estan en servei les línies 
202, 203, 303 i 305. 
En l’estona que La Veu hi va 
ser el 13 d’abril a les parades 
de Mas Rampinyo, van passar 
per l’avinguda de Catalunya 
dos autobusos entre les 7.10 i 
les 7.25 h , i a les 7.51 h, van ar-
ribar dos vehicles alhora a An-
selm Clavé, als quals va pujar 
la vintena de persones que hi 
havia a la parada. Segons fonts 
de la companyia, el servei no ha 
variat l’horari després de Set-
mana Santa, tot i que reconeix 
que “durant la primera setma-
na d’abril, per la densitat del 
trànsit, les expedicions circula-
ven a l’hora punta amb retard, 
en alguns casos prop dels 15 
minuts”.

L’Ajuntament és coneixe-
dor dels problemes en el servei 
de l’empresa Sagalés, a la qual 
ha traslladat en diverses oca-
sions les queixes veïnals. Fonts 
municipals han subratllat que 
seguiran a sobre del tema per 
exigir a la companyia i l’ATM 
la millora del transport públic.

Sílvia Alquézar Mas Rampinyo

Cua de persones per pujar a l’autobús Sagalés a la parada del carrer Anselm Clavé Sílvia Alquézar

laveu.cat

‘Els autobusos no arri-
ben puntuals, i moltes 
vegades, ni tan sols 
obren portes perquè 
ja venen plens’
Alejandro

‘Sagalés podria crear 
una nova línia entre 
Montcada i Barcelona 
per millorar el servei al 
municipi’
M. Carmen Guerra

‘El barri té cada cop 
més habitants i, per 
tant, més necessitats 
de mobilitat que no 
estan cobertes  
Carmen Zafra
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Inclusió | Educació

Jornades per la Diversitat Educativa

Suma’t recull 5.200 € per a la inclusió
La cursa-caminada duplica la participació respecte a la primera edició, amb 400 participants

La segona edició de les 
jornades per la Diversitat 

Educativa ha recaptat un total 
de 5.200 euros entre les dife-
rents activitats, organitzades 
l’entitat Suma’t Mir i l’Ajun-
tament del 15 al 21 d’abril. 
Com en la primera edició, els 
diners es repartiran entre les 
escoles i instituts per millo-
rar l’atenció dels infants amb 
necessitats especials. 

L’acte central del progra-
ma va tenir lloc diumenge 
amb la celebració de la cur-
sa-caminada, que va comp-
tar amb la participació de 
prop de 400 persones, el do-
ble que l’any passat. La prova 
va consistir en un recorregut 
per carrers del Pla d’en Coll, 
amb la sortida i l’arribada da-
vant del pavelló Miquel Poblet. 

“És emocionant veure 
que hi ha tanta gent que es 
mou pels drets dels nostres 
infants”, va destacar Jessi-
ca Segovia, de Suma’t, una 
opinió que comparteix una 
altra impulsora de l’entitat, 
Cristina Cano, qui va dema-
nar més empatia cap a la di-
ferència. “Som un grup de 

mares valentes que ens hem 
unit per reclamar més recur-
sos per fer realitat l’educació 
inclusiva”, va comentar.
En el torn de parlaments, 
també hi van intervenir l’al-
calde, Bartolo Egea (PSC), 
qui va destacar “la feina dels 
organitzadors, els volunta-
ris i les entitats en suport de 
l’alumnat NEE”, i el Consell 
dels Infants, que va llegir un 
manifest escrit pels consellers 
per exigir la igualtat d’opor-
tunitats per a tot l’alumnat.

Formació i debat
La Casa de la Vila va acollir el 
dia 13 una taula rodona amb 
professionals, famílies i joves 
del municipi per parlar sobre 
la realitat de la inclusió a les 
aules, quedant palès que en-
cara s’està lluny d’una edu-
cació on tothom disposi de les 
mateixes oportunitats. Abans, 
hi va haver una formació per 
a famílies i professionals a 
càrrec de la psicòloga Gabriela 
Rangel, qui va compartir recur-
sos per afavorir espais que fo-
mentin converses emocionals 
amb persones que es benefi-
cien de la comunicació aug-
mentativa i alternativa.

Sílvia Alquézar Pla d’en Coll

Representants de Suma’t MiR amb el xec de 5.200 euros recollits en la segona edició Fotos: Berta Barcons

‘A l’escola, no tenim 
prou recursos per 
atendre els casos més 
complexos d’infants 
amb NEE ’
Imma Castro, docent 

‘Seria important reduir 
el nombre d’infants 
per aula per atendre 
millor la diversitat  
Virginia López, educadora EBM

‘Patim precarietat 
laboral amb contrac-
tes fixos discontinus, 
el que vol dir que a 
l’estiu ens fan fora ’
Daniel Parra, vetllador

‘La meva educació 
compartida a l’or-
dinària i l’especial 
m’ha permès estar 
preparat per al futur’
Juan Pablo Jiménez

‘L’educació inclusiva 
no existeix a les esco-
les i instituts perquè 
falten recursos per 
atendre la diversitat’ 
Cristina Cano, Suma’t Mir

La sortida i l’arribada de la cursa-caminada es va instal·lar davant del pavelló Miquel Poblet
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Inclusió | Educació

Pilar Abián Montcada

T res dies després que La 
Veu fes pública la denúncia 

dels pares de Pau Mateu per la 
manca de plaça per a l’infant en 
una escola especial per al curs 
vinent, el Departament d’En-
senyament de la Generalitat 
va confirmar el 19 d’abril a la 
família que serà escolaritzat 
al centre Jeroni de Moragas, 
de Cerdanyola. “Ens han dit 
que es crearà un grup de petits 
per encabir altres alumnes que 
també ho havien sol·licitat”, ha 
explicat la mare, Sara Banal.

Pau té 3 anys i una lesió 
greu a la substància blanca 
del cervell que li provoca una 
paràlisi cerebral amb molts 
problemes de mobilitat, una 
deficiència visual aguda i un 
sever endarreriment en el 

seu desenvolupament neu-
rològic. L’any passat, havia 
de començar l’escolarització 
a Infantil 3, però al Jeroni de 
Moragas, el centre més pro-
per, no hi havia places i, com 
a mesura temporal, l’Equip 
d’Assessorament i Orienta-
ció Psicopedagògica (EAP) de 
Montcada i els Serveis Terri-
torials del Vallès Occidental 
li van oferir retardar un any 
l’escolarització i inscriure’l 
a l’EBM Camí del Bosc, a Can 

Cuiàs, on va actualment. En-
guany, però, quan la família 
va voler fer la preinscripció 
a l’escola especial li van co-
municar que tampoc hi havia 
places, el que va motivar una 
queixa al síndic de greuges i la 
denúncia pública a través de 
La Veu.“Estem molt contents 
que el problema hagi quedat 
resolt”, ha manifestat Banal, 
qui ha agraït la implicació del 
mitjà, així com del síndic i de 
la Regidoria d’Educació. 

Així i tot, la mare de Pau la-
menta el desgast emocional 
i psicològic viscut: “M’en-
tristeix que s’hagi d’arribar a 
aquest extrem per veure re-
solta una cosa tan bàsica com 
és el dret del meu fill a una 
educació digna, com tots els 
altres infants, i adaptada a 
les seves necessitats”. Banal 
ha aprofitat per reclamar més 
recursos perquè l’educació 
inclusiva no sigui només una 
declaració d’intencions.

La Generalitat atén la demanda de la família 
feta a través de La Veu i del síndic de greuges

Educació especial

Pau Mateu tindrà 
plaça escolar 
el curs vinent

Sara Banal, amb el seu fill en braços, feliç després de saber que podrà ser escolaritzat  S. B.
‘M’entristeix que s’ha-
gi d’arribar a aquests 
extrems per veure 
resolta una cosa tan 
bàsica com és el dret 
del meu fill a una edu-
cació digna’ 
Sara Banal 
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Diàlegs | Salut

En quin moment vas decidir estudiar 
biomedicina?
Recordo que de petit volia fer arqui-
tectura, però la vocació no em va durar 
gaire perquè, tot i ser creatiu, no era 
hàbil amb el dibuix. Va ser a l’institut 
quan em va començar a agradar la 
idea de fer medicina. Però, tot i treure 
bones notes, no vaig aconseguir su-
perar la de tall i, per això, vaig acabar 
estudiant Ciències Biomèdiques. És 
un grau que estudia la relació entre 
biologia humana i malalties, disseny 
de teràpies i vacunes, nous mètodes de 
diagnòstic i estratègies de prevenció. 
Quan vaig començar, només feia cinc 
anys que existia la carrera i, tot just, 
sortia la primera promoció.

I com va ser l’experiència? 
Maquíssima, i no pel grau en si, que 
em va decebre en alguns aspectes, 
sinó en l’àmbit de creixement per-
sonal. Però, gràcies a una assignatura 
que vaig fer el tercer any de carrera, 
se’m va obrir la possibilitat de conèi-
xer la Bioinformàtica, que és el que 
ara m’agrada i m’apassiona tant.

Per això, en acabar el grau vas decidir 
fer-ne un màster.
El vaig fer perquè tenia molt clar que 
volia fer un doctorat i no tenia una ti-
tulació especialitzada en aquest camp. 
El màster em va anar molt bé, ja que 
estava pensat per a gent que venia de 
biologia i que no entenia tant d’infor-
màtica i em va ajudar a consolidar tots 

els coneixements que havia adquirit.

Quina és la finalitat de la bioinfor-
màtica? 
Processar i analitzar milions de dades 
biològiques d’una manera òptima i 
extremadament ràpida. Té aplica-
cions en l’àmbit de la salut, al qual 
em dedico, i també de l’agricultu-
ra. Gràcies a la bioinformàtica es va 
poder seqüenciar el genoma humà, 
un estudi que va canviar la ciència i 
la recerca tal com la coneixíem i que 
ens ha permès aprendre molt sobre la 
biologia humana i sobre com tractar 
les malalties.

Això està vinculat, òbviament, amb 
la creació de nous fàrmacs.
Exacte, disposar d’aquesta informació 
ens permet fer fàrmacs que vagin di-
rectament a resoldre problemàtiques 
concretes i que siguin més efectius i 
adequats per segons quins perfils ge-
nètics. Des que es van començar a fer 
mapes 3D, a escala atòmica, que per-
meten veure com els fàrmacs interac-
cionen amb la seva diana terapèutica, 
la Bioinformàtica ha agafat molt de 
pes. Analitzar aquestes interaccions 
ha donat peu a desenvolupar fàrmacs 
més potents.

Cada cop anirem cap a una medicina 
molt més personalitzada.
Així és. Integrar tota aquesta infor-
mació permet saber, per exemple, 
que hi ha gent que, per una qüestió 
de genètica, és més propensa a tenir 
segons quins efectes secundaris o bé 
no reacciona o ho fa de forma lleu al 
fàrmac que li és administrat. La idea 
final d’aquesta medicina més espe-
cialitzada i personalitzada és que els 
metges puguin tractar una potencial 
malaltia o subministrar fàrmacs en 
funció del perfil de cada pacient.

Queda molt de temps perquè malal-
ties que avui dia continuen sent 
en un percentatge elevat mortal, 
deixin de ser-ho o fins i tot es pu-
guin curar?
Probablement, sí. El desenvolupament 

Amb només 28 anys, Nil Casajuana Martín s’ha 
graduat en Biomedicina i acaba de fer un doctorat en 
Bioinformàtica. Aviat es traslladarà a Memphis (Estats 
Units), contractat per l’hospital Saint Jude, un dels 
centres de recerca sobre càncers pediàtrics amb més 
prestigi del país. Mentre feia el doctorat, Casajuana ja va 
estar en aquest hospital, on ara li han proposat continuar 
com a investigador. No ha volgut deixar perdre aquesta 
oportunitat, tenint en compte la manca d’ofertes laborals 
i de recursos que hi ha al nostre país en recerca.

Doctor en Bioinformàtica

‘La meva eina de treball és  
un ordinador, no una proveta’

Pilar Abián Montcada ‘Gràcies a la bioinformàtica 
s’ha pogut seqüenciar el 
genoma humà i hem pogut 
aprendre molt sobre la 
biologia humana i sobre com 
tractar les malalties’

‘Fent el doctorat he participat 
en una investigació sobre  
els problemes d’addicció  
que hi ha als Estats Units  
amb el consum d’opioides’

Nil va estudiar al Fedac i a La Salle i va fer el grau en Biomedicina a la UAB. Tot i que fa cinc anys que viu fora, reconeix que se sent molt lligat al municipi per la família, els amics i l’activitat cultural  Fotos: Berta Barcons
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de fàrmacs acostuma a ser lent, però 
s’estan fent avenços significatius i, 
amb temps, moltes malalties es po-
dran arribar a curar.
 
La imatge més comuna associada 
a un investigador és la bata blanca 
i un laboratori amb provetes, però 
aquest no és el teu cas. 
No, el meu espai de treball és com el 
de qualsevol oficina. La meva eina de 
feina és un portàtil, tot i que no un 
qualsevol, ja que per segons quins 

processos cal un ordinador molt 
més potent i amb molt més poder 
de càlcul. No obstant això, la recer-
ca bioinformàtica sempre va lligada 
a la recerca experimental de bata i 
ratolins, treballem en equip.

En què s’ha centrat el teu doctorat? 
He participat en cinc projectes de 
recerca que m’han permès publicar 
diferents articles en revistes espe-
cialitzades perquè el més important 
en l’àmbit de la recerca, més enllà de 

Diàlegs | Salut 

Nil va estudiar al Fedac i a La Salle i va fer el grau en Biomedicina a la UAB. Tot i que fa cinc anys que viu fora, reconeix que se sent molt lligat al municipi per la família, els amics i l’activitat cultural  Fotos: Berta Barcons laveu.cat

desenvolupar la teva tesi, és treure 
publicacions.
Sobre quines temàtiques?
Un dels projectes en què he participat 
i en què més he centrat la meva tesi 
ha estat el d’un grup de recerca de 
l’Institut Nacional de Salut a Bal-
timore (USA) dedicat a investigar 
l’abús de drogues. Als Estats Units 
hi ha una gran crisi d’addicció als 
fàrmacs per al dolor i s’estan in-
vestigant les raons per les quals un 
compost com la metadona és menys 
addictiu que el fentanil i la morfina. 
Amb aquesta informació el que es vol 
és desenvolupar medicaments que 
siguin igual o més efectius que els 
opioides sense aquest risc d’addicció.

Mentre feies el doctorat també 
vas estar a l’Hospital Saint Jude de 
Menphis. 
Allà vaig participar en un altre pro-
jecte per a la meva tesi. Es tracta d’un 
dels hospitals de recerca més impor-
tants del país i una entitat de pres-
tigi, sobretot, en l’àmbit de tumors 
pediàtrics, com ara leucèmia o altres 
càncers. És un centre que funciona 
bàsicament a través de donacions.

I vas deixar-hi empremta perquè 
t’ha ofert tornar amb un contracte 
de feina. Per quant de temps?
És una bona pregunta; encara no ho 

sé, però un investigador de la UAB 
amb experiència m’ha recomanat fer 
un projecte de vida a l’estranger d’uns 
quatre o cinc anys i després, tornar. 
És una possibilitat que m’interessa 
bastant i probablement és el que faci.

Creus que aquí la feina de recerca no 
està ben valorada?
Potser no tant com als Estats Units. 
Pel seu model econòmic, allà tens 
molts més recursos, cosa que pro-
porciona més possibilitats de tirar 
endavant projectes interessants. 
Això t’obre moltes oportunitats de 
recerca que aquí no trobes.

Què trobes a faltar quan ets fora?
Òbviament, la família i els amics. 
Els últims cinc anys he viscut a Bar-
celona, però vinc sovint a casa, a 
la Font Pudenta. Per a mi, el que 
connecta Barcelona i Montcada és 
la cultura i és precisament això el 
que més trobo a faltar quan soc a 
l’estranger. Encara que sembli ba-
nal, m’encanten les festes del poble 
i un esdeveniment que intento no 
perdre’m mai és el correbars d’inici 
de la Festa Major.

Amb Nil Casajuana, ‘La Veu’ estrena el seu nou programa 
d’entrevistes en videopòdcast ‘Gent d’aquí’
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Extingit el 
virulent foc 
a un solar de 
desballestament 
il·legal  
Laveu.cat i xarxes socials

El Pau finalment 
tindrà plaça  
a una escola  
de NEE 
Laveu.cat i xarxes socials

El més vist

El més comentat

La xifra

Amb l’actuació musical de Mercè de la Fuente,  
professora de l’Aula Municipal de Música.

M O N T C A D A  I  R E I X A C  2 0 2 4

DONES VEU A 
LES DONES?

10è Concurs de Microrelats 

Dilluns 29 d’abril,a les 19 h
Espai Cultural Kursaal

VEREDICTE  
I LLIURAMENT DE PREMIS

600 euros  
solidaris 
del festival 
de playbacks

L’associació de gent 
gran del parc Salvador 
Allende destinarà els 
diners a projectes de 
l’entitat local Sin Teta 
Hay Paraíso

L’ABI pren el relleu de la 
Marató de lectura poètica

La Marató Popular de Lectura Poètica, organitzada 
el 14 d’abril per l’Ateneu Domingo Fins Abi al Cafè 
Colon, va ser tot  un èxit. L’espai es va omplir de gom 
a gom per assistir a la lectura de poemes en què van 
participar més d’una quarantena de persones de totes 
les edats. La majoria dels rapsodes va recitar obres de 
diferents autors, encara que també n’hi va haver que 
va compartir poemes propis, alguns musicalitzats. 
Amb l’organització d’aquest esdeveninent, l’ABI ha 
pres el relleu a la Marató Popular de Lectura Poètica 
que l’Ajuntament feia des del 2011. PA

Reixac 

Èxit de la 5a Nit de Poesia i segon 
Memorial Ramon Bueno

Una exposició repassa el mig 
segle de la Penya Barcelonista

Pintura

Francisco Sánchez Vallejo retrata 
personatges famosos de Montcada

50è aniversari

Teatre solidari 

‘Venècia Sottovoce’ recapta més 
de 1.200€ per a Ponts per la Pau
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El Quiosc | El resum de la quinzena

Educació 
La festa de les 
escoles bressol, 
preludi de les 
portes obertes

Esports 

El benjamí A del FB Montcada 
guanya la lliga de forma brillant

Reindustrialització 

L’antiga Nissan podria 
fabricar components  
del cotxe elèctric Omoda 
en dos anys

La tos ferina s’ha disparat els primers tres 
mesos de l’any a Catalunya, especialment 
al Vallès Occidental i Oriental, on s’han 
comptabilitzat més de la meitat dels ca-
sos diagnosticats, 2.330 (218 el 2023). A 
Montcada i Reixac, s’han tractat un cen-
tenar de persones, la majoria infants. Són  
dades del darrer informe de Salut Pública 
de la Generalitat, en què es constata que al 
2024 s’ha observat “un notable ascens” 
d’aquesta malaltia infecciosa que comença 
com un refredat i a poc a poc va apareixent 
la tos en forma d’atacs que solen empit-
jorar a la nit. Aquests atacs, a més a més, 
poden anar seguits d’un gall inspiratori, 
de vòmits o de sudoració profusa. LM

El Vallès registra la meitat dels casos  
de tos ferina detectats a Catalunya

Esports 

El voleibol femení es consolida 
com a extraescolar als instituts

Tradicions 

Castellers i Diables 
organitzen un curs de gralla

El Parc Antiga Cerveseria va acollir el 
20 d’abril una festa per als menors de 
3 anys. Els cinc centres públics mos-
traran les seves instal·lacions els dies 
27 d’abril i 4 de maig. La preinscripció 
per al curs 2024-2025 tindrà lloc del 
6 al 17 de maig. LM
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La teva veu | Opinió

La propera edició de La Veu sortirà al carrer el 10 de maig
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La Tribuna

Fa uns quaranta anys que visc 
a l’avinguda Catalunya, a Mas 

Rampinyo, i molt ha canviat des 
de l’any 1982. És un carrer llarg 
i recte, molts li diem el carrer 
Major. Fins fa uns anys era l’eix 
comercial del veïnat, hi havia 
comerços que li donaven vida: 
bars, barberies, farmàcia, pastis-
seria, venda d’automòbils, tallers 
mecànics, peixateria, sabateries, 
electrodomèstics, perruqueries, 
lleteria, forns de pa, bacallaneria, 
botigues de menjar, carnisseria, 
merceries, llibreries, estanc, bo-
tiga de mobles… segur que me’n 
deixo alguna. Eren altres temps, 
malgrat que hi havia menys po-
blació, l’avinguda tenia vida. 

El meu és un carrer on dominen 
les cases de dues plantes i on des-
tacaven i, encara ho fan, l’edifici 
centenari de La Unió i la plaça 
d’en Salvador Espriu, aquesta 
amb un disseny que no agrada 
a la majoria de veïns i veïnes des 
de la seva darrera remodelació. 
Ara, en certs moments, en què 
no hi passa ningú, sembla un 
carrer fantasma, amb un silenci 
només trencat per la gran quan-
titat d’ocells que habiten en els 
arbres, o pels vehicles i motos que 
es pensen que la recta del carrer 
és la d’un circuit de competició.

Actualment, si hi donem un 
cop d’ull, observem un munt 
de persianes d’antics comerços 
tancades, habitatges tapiats i 
deshabitats i d’altres ocupats, 

terrenys sense edificar, un edi-
fici que fa anys que està a mig 
fer. És un carrer que s’està de-
gradant, que pateix l’incivisme 
de certs propietaris de gossos, 
que no recullen els excrements 
ni renten amb aigua els pixats, 
i dels que creuen que les vore-
res són abocadors de deixalles. 

Futur
L’avinguda necessita urgent-
ment un pla d’acció. De fet, el 
nucli antic del veïnat ha quedat 
aïllat, hi ha dificultats de mobili-
tat entre les diverses zones que 
el formen. Tant els vehicles, com 
els vianants no ho tenim fàcil. 
Als dos extrems del carrer hi ha 
dos passos amb ascensor i, en 
ambdós casos, l’incivisme i les 
avaries fan que els veïns i veïnes 
haguem que donar la volta per 
llocs que no faciliten la mobilitat.
Al Ple de febrer, es va aprovar 
restringir l’habitatge en planta 
baixa als eixos comercials del mu-

nicipi i es va anomenar l’avinguda 
Catalunya com d’un d’aquests, 
tot i que després, la dada es va 
rectificar en els mitjans –desco-
nec si també en l’acta de la ses-
sió.En qualsevol cas, crec que 
seria una gran equivocació im-
pedir fer habitatges a locals tan-
cats si els propietaris ho volen fer 
(quedi clar que no tinc cap local 
ni interès econòmic en la zona) i 
sempre complint les normatives, 
ja que el veïnat i el municipi ne-
cessiten nous habitatges.

Una manera de dinamitzar el 
carrer i el veïnat seria donant-li 
vida, que hi hagi moviment. Vi-
sualment i socialment el comerç 

és compatible amb els habitatges 
i aquest carrer necessita canvis, 
millores, cal trobar-hi solucions, 
demanar el parer als que hi vivim 
i posar en mans de persones qua-
lificades les alternatives a portar 
a terme.

Segur que d’altres veïns i veïnes 
tenen més coses a dir, us he parlat 
del meu carrer, com podria fer-ho 
d’altres de Mas Rampinyo perquè 
tinc la sensació que no es fa tot 
el que caldria. Proposo als polítics 
que passeu a peu per l’avinguda 
i observeu les peculiaritats de la 
mateixa en companyia d’experts. 
No deixeu passar el temps, no 
sigui que fem tard.

Fidel Casajuana
Cronista local

L’avinguda Catalunya necessita urgentment un pla d’acció

Parlem del meu carrer
El que anys enrere 
tenia comerç i vida 
ara sembla un carrer 
fantasma

El clic

Un llamp captat durant la tempesta en la vigília de Sant Jordi
La tempesta del 22 d’abril a la tarda va deixar imatges espectaculars 
com aquesta. Un llamp cau en la distància i és captat des de Mas Duran
Montse Coll,         @mntscll Mas Duran

Cartes de l’audiència

El Pau tindrà plaça escolar
Estic contenta d’anunciar que el  
19 d’abril i, amb només tres dies 
de diferència des de la publicació 
de la notícia del nostre cas a laveu.
cat, ens van comunicar des de 
l’administració, que el Pau tindrà 
plaça a l’escola especial Jeroni de 
Moragas (Cerdanyola del Vallès) 
i que formaran un grup de petits 
(que no tenien) amb els altres in-
fants que ho han sol·licitat. Ara bé, 
el que em posa trista és que s’ha-
gi d’arribar a aquests extrems per 
veure resolta una cosa tan bàsica i 
que arrossegàvem des de feia dos 
cursos, com és el dret del meu fill 
Pau a una educació digna, com 
tots els altres infants, i adaptada a 
les seves necessitats. Vull agrair a 

totes les persones que han donat 
suport a la reclamació que vaig fer 
pública mitjançant aquest mera-
vellós diari, per mitjà de la difusió a 
les xarxes socials, i a totes les que 
han fet possible en l’àmbit pràctic 
que es resolgués el nostre proble-
ma. La meva família i jo ens hem 
sentit molt acompanyades, mil 
gràcies de veritat! Gràcies, sobre-
tot, a La Veu, per l’atenció que ens 
han brindat, en especial la Sílvia, 
per la seva empatia i la redacció 
de la notícia que tant ha ajudat 
a la resolució ràpida de la nostra 
demanda. També dono les gràcies 
al personal de la Regidoria d’Edu-
cació de l’Ajuntament per ajudar a 
desencallar el tema. 

Trobo innecessari el desgast emo-
cional i psicològic que hem viscut per 
reclamar un dret bàsic si, al final, es 

podia donar resposta. Sé que des de 
l’administració haureu suat per trobar 
la solució, a causa dels recursos in-
suficients que sempre es destinen a 
aquests temes però, si us plau, d’aquí 
en endavant demano que no feu pa-
tir les famílies d’aquesta manera. Mi-
reu, d’entrada, com atendre aquestes 
demandes per no haver d’arribar tots 
plegats a aquest desgast. Vosaltres, 
perquè tindreu un munt de feines 
pendents a les que donar resposta 
i necessiteu energia, i nosaltres, les 
famílies amb infants amb diversitat 
funcional, perquè ja en tenim prou 
amb la nostra vida complicada per 
a haver d’invertir energia a parlar 
amb periodistes i síndics. Tot plegat 
ens ha generat un malestar que no 
volíem i que hem intentat de totes 
totes que no hi fos.
Sara Banal, Terra Nostra
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Grups municipals |Opinió

El pròxim 12 de maig 
tenim unes eleccions 

al Parlament de Catalu-
nya, on tota la ciutadania 
de Montcada i Reixac està 

cridada a les urnes. Malauradament, aquestes eleccions 
són fruit de la decisió de votar en contra dels pressu-
postos, els més amplis de la història de Catalunya, per 
part d’En Comú podem. Uns pressupostos que benefi-
ciaven a tota la ciutadania del país en termes de salut, 
educació, seguretat... En definitiva, millorava i ampliava 
els serveis públics.

La ciutadania ha de decidir entre diferents projectes.Un 
projecte que està decidit des de la Moncloa i, per tant, 
estar conforme amb les polítiques que ens han portat a 
l’infrafinançament actual, a la manca d’inversions cabdals 
pel país, a la persecució de la llengua, etc. Un altre projecte, 
buit de contingut i personalista, centrat únicament en el 
nom d’una persona però sense cap proposta clara per al 
conjunt de la ciutadania. O el projecte que representem, 
que vol continuar amb la feina ben feta, que posa les per-
sones al centre de tota política pública i, en definitiva, que 
té propostes clares per continuar avançant en polítiques 
socials, i en guanyar drets i llibertats. 

Montcada i Reixac també forma part de les decisions 
que es prenen a nivell de país i aquesta és una d’elles. La 
ciutadania mereix polítiques públiques que la posin al cen-
tre, per millorar i ampliar els serveis públics de Catalunya.

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als grups municipals, cadascun d’ells disposa d’aquest espai mensual per referirse a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès 
públic municipal. Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de basar-se en el 
respecte mutu, s’evitarà la confrontació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot.

Montcada i Reixac ha 
d’assumir grans reptes 

en els propers anys. Grans 
reptes que comencen amb 
el soterrament de l’R2 al seu 

pas pel municipi, això ha de ser la gran transformació 
de la ciutat. També s’han de seguir donant passes per 
aconseguir la construcció del tant esperat hospital Ernest 
Lluch. La transformació de la ciutat es basa en aquests 
dos reptes però no podem obviar el dia a dia, la seguretat, 
la neteja i el manteniment de l’espai públic. Montcada 
i Reixac ja va decidir el 28 de maig de 2023 canviar el 
rumb, ara el 12 de maig arriba una nova oportunitat per 
recuperar la força i la unitat de Catalunya. És el moment 
de treballar per la normalitat política, el moment de fer 
polítiques útils per als conciutadans i conciutadanes de 
Montcada i Reixac, el Vallès i Catalunya i és el moment de 
recuperar l’excel·lència dels serveis públics. Els últims anys 
han estat perduts i cal passar pàgina perquè Catalunya 
avanci amb fermesa, talent i prosperitat. Passar pàgina 
al desgovern d’uns i d’altres. El PSC està al servei dels 
ciutadans i vol una Montcada i Reixac i un Govern de la 
Generalitat que es preocupi dels problemes reals de la 
gent. Per fer realitat les demandes històriques de la nos-
tra ciutat i de la comarca. Una Catalunya que aposti per 
la convivència, que assumeixi els reptes amb un govern 
responsable que doni solucions als problemes amb les 
idees clares. El 12 de maig, Catalunya necessita un canvi.

Montcada s’està transformant, 
Catalunya necessita un canvi

Tot i l’actual pròrroga a la 
suspensió dels desno-

naments a llars vulnerables, 
aquests es continuen pro-
duint. Una situació indignant 

que només es pot aturar amb polítiques que assegurin el 
dret a un habitatge digne. Montcada i Reixac no va ser ali-
ena a aquesta realitat social i el passat 10 d’abril una veïna 
del nostre municipi havia d’afrontar un desnonament. A la 
porta, desenes de veïns, veïnes i representants de diferents 
entitats del poble li donaven suport i plantaven cara als de-
predadors del fons voltor que l’obligaven a deixar casa seva. 
La negociació amb la comitiva judicial la va haver d’exercir 
la representant del Sindicat de Llogateres, aconseguint 
una pròrroga, mínima, però que li permetia recollir amb 
dignitat les seves pertinences i, alhora, intentar trobar una 
solució al seu problema.

Davant la dignitat i resiliència de la ciutadania, més 
enllà de les qüestions administratives i jurídiques 
que els i les tècniques de l’Ajuntament hauran apor-
tat, ens trobem amb l’absència de lideratge polític 
d’aquest govern, deixant sola la seva ciutadania en 
moments en què hauria de jugar un paper fonamental. 
Senyors i senyores del govern, no els necessitem per 
fer política d’aparador, els necessitem perquè facin la 
seva tasca de servei al poble. Ja els hi hem dit i els hi 
tornem a dir: liderin, treballin. Menys “postureo” i més 
anar per feina. Montcada i Reixac no pot esperar més.

Bartolo Egea
Juan Carlos de 
la Torre

Solidaritat enfront l’absència  
de lideratge

Gerard Garrido

Montcada decideix

Se abre un nuevo episo-
dio en el que los mont-

cadenses y el conjunto de 
los catalanes tenemos una 
nueva oportunidad de ha-

blar democráticamente para decidir nuestro futuro, el de 
Montcada y el de Catalunya. Tenemos la posibilidad de 
seguir en esta espiral política de despropósitos inde-
pendentistas que no han conducido absolutamente a 
nada, no del todo cierto: a políticos fugados, al escape 
de empresas fuera de Catalunya, al freno de nuestra 
economía, a la falta de credibilidad internacional, a 
perder ese peso de motor económico que éramos en 
España, en fin, lo que se diría en términos coloquiales, 
al más absoluto de los ridículos, frente a la posibilidad 
de recuperar todo aquello que Catalunya representaba 
tanto para España como para el conjunto de la comu-
nidad internacional.

Desde nuestro compromiso absoluto que estamos 
llevando a cabo en Montcada, contribuiremos al buen 
funcionamiento de las instituciones y administraciones 
públicas donde los vecinos consideren que tengamos 
nuestra representatividad.

Siempre y decimos, siempre, nuestro  objetivo es 
velar por los intereses de Montcada i Reixac, Catalunya 
y España. Por todo ello, la democracia es el ejercicio más 
absoluto de expresión e igualdad entre todos y debemos 
defenderla y protegerla.

Tú decides en Montcada 
y Catalunya

Nuestro grupo municipal 
propuso al Pleno del 

Ayuntamiento en el mes 
de marzo una moción para 
implementar un sistema a 

demanda de parada en autobuses nocturnos para me-
jorar la seguridad de nuestros vecinos. El por qué de 
la propuesta: las cifras en nuestra provincia son alar-
mantes. Se registran hasta tres denuncias por agresión 
sexual al día. Pensamos que no sólo son cifras, es el 
miedo que pasan los vecinos, sobre todo mujeres, al 
volver a sus casas durante la noche. La propuesta se 
basaba en que el usuario informara al conductor, en el 
momento de subir al mismo, acerca de su destino para 
poder detenerse en el lugar más próximo al domicilio, 
dentro del recorrido habitual de la línea. Los solicitan-
tes serían aquellos que han sufrido robos, maltrato o 
agresiones, incluyendo agresión sexual.

Como era de esperar, todos los grupos municipales 
votaron en contra, con la excusa barata y típica de 
marginar a VOX. El concejal del PP, además de votar 
en contra, criticó los datos que expusimos por “no ser 
exclusivos de Montcada”, quitándole importancia a la 
lacra que es la inseguridad. VOX le dejó claro que más 
allá de los datos, es miedo, es terror, sufrido por mu-
jeres. Todos tenemos el derecho a sentirnos seguros.

Vecinos inseguros: sólo VOX 
se preocupa

Santiago
Hernández

David
Zambrana H ola, què tal?. Segura-

ment, en el moment de 
llegir aquest escrit, estarem 
a hores de produir-se el tret 
de sortida de la campanya 

a les eleccions al Parlament de Catalunya 2024 o ja en-
dinsada en ella. Unes eleccions on, com és evident en un 
partit plenament municipalista, Vivim Montcada i Reixac 
no presentarà candidatura enlloc, a diferència de totes 
les altres opcions polítiques representades a Montcada 
i Reixac. Cal remarcar això, per ser el nostre principal 
fet diferencial. Parlant d’aquestes eleccions, ja d’en-
trada dir que son avançades, mal presagi perquè es té 
la sensació inicial que es convoquen més aviat per un 
motiu d’estratègia política d’uns quants interessats en 
“no perdre cadires”, o per “agafar desprevingut a l’ad-
versari” o perquè algunes enquestes així ho recomanen. 

Resumint, qualsevol altre motiu que no sigui pura-
ment escoltar la veu de la ciutadania de manera clara 
en temps i forma. Ara, que comenci l’espectacle: can-
didats i candidates, anuncis de “fitxatges”, molta polè-
mica per debilitar a l’adversari, pancartes i banderoles a 
dojo, cartells, flyers, globus i caramels, carpes, mítings, 
discursos, cara a cara entre candidats a TV3 en horari 
primetime, sondejos i enquestes i molta creació de 
contingut a la “caça del like” a les xarxes socials amb 
un únic objectiu: fer arribar “el missatge” i poca cosa 
més. I a la cantonada, eleccions europees. Fins aviat!

Només ens importa Montcada

Rafa Ruiz
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Sant Jordi | 23A

Mig miler d’escolars van participar en les activitats organitzades pel Pla Educatiu d’Entorn

La pluja respecta la Fira del llibre 
i la rosa, que registra força públic

EFinalment, l’amenaça de 
pluja no es va complir i la 

Fira de Sant Jordi –el més fred 
dels últims anys– es va de-
senvolupar amb normalitat i 
amb força afluència de públic, 
especialment a les primeres 
hores del matí –gràcies a la 
presència de les escoles– i a 
mitja tarda, quan va acudir 
el públic general. Només va 
caure un petit ruixat al voltant 
de les 13.30 h, que va obligar a 
protegir momentàniament les 
parades. Per ambientar la fira, 
es va guarnir la balconada de 
la Casa de la Vila amb roses 
de paper fetes per alumnes de 
diferents escoles –una inicia-
tiva de la Fampa– i es van col-
locar garlandes amb senyeres 
al llarg del carrer Major.

Participants
La Fira va comptar amb la 
participació d’una quarantena 

de parades, entre entitats, co-
merços i partits polítics. Dos 
nous col·lectius es van estre-
nar enguany a la Fira: Suma’t, 
constituïda per famílies amb 
infants TEA, i l’Associació 
Inhalha, dedicada al creixe-
ment personal. La fundadora 
d’aquesta última, Verónica 
Calatayud, va presentar el 
seu primer llibre ‘El desper-
tar mágico de tu conciencia’ 
(Círculo Rojo). 

Una altra autora, Bea 
Fernández, veïna de la Font 
Pudenta, va firmar exem-
plars de la novel·la juvenil La 
vida de Eva, que va publicar 
el 2021. No van faltar a la ci-
ta entitats com Vestits Ver-
mells, la Favmir, l’Associació 
Cultural Montcada, Montca-

da Solidària, l’AE El Turó, 
Sin Teta Hay Paraíso, l’AECC 
i l’Associació de Puntaires de 
Terra Nostra, a més d’AFAs 
i centres educatius. Al ma-
tí, mig miler d’escolars van 

participar en els tallers d’ex-
perimentació i joc organit-
zats pel departament d’Edu-
cació i les biblioteques locals, 
en el marc del Pla Educatiu 
d’Entorn. Un cavaller amb el 

seu drac va amenitzar la fi-
ra durant les hores centrals 
de la tarda, que va tenir com 
a colofó una ballada de sar-
danes a la plaça de l’Església 
amb la cobla La Nova Vallès. 

Laura Grau Montcada

La Fira de Sant Jordi va comptar amb una quarantena de parades Berta Barcons

Diada

Una quarantena 
d’entitats, comerços 
i partits polítics van 
muntar-hi parada

El concurs ‘Guanya’t un punt’ rep 1.260 treballs
La plaça de l’Església va acollir el 19 d’abril l’acte de lliurament dels premis el 33è concurs 
de punts de llibre, en què han participat 1.260 escolars. Els autors premiats en les diferents 
categories d’edat van ser Aran Hernández, María del Rocío Rodríguez, Judit Almecija, Chloe 
Saiz, Jordi Cariñena, Carol López, Inocente Contreras, Emilia Tamayo, Leire Muñoz, Hind 
Sbetri, Flor de María Viteri i Andy de Haro. El jurat també va lliurar 15 accèssits. LG

L’ACM presenta el n.48 de ‘Quaderns’  
A les portes de Sant Jordi, l’ACM va presentar el número 48 
de la seva revista de divulgació històrica el passat 21 d’abril 
al seu local del carrer Major, que va quedar petit per encabir 
el públic. Quaderns dedica els seus articles principals a dos 
montcadencs ja desapareguts, el cantant Ramon Calduch 
(1928-2008) i el cronista local Jacint López (1923-2007). 
Familiars d’aquest darrer han donat a l’entitat 19 volums 
–un total de 4.000 pàgines manuscrites– sobre la història 
de Montcada i Reixac des de l’Edat Mitjana fins al segle XX 
a partir de la recerca que aquest erudit va dur a terme en 
diferents arxius i biblioteques de Catalunya. LG
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Pilar Abián Montcada

L ’Ajuntament i la Federa-
ció d’Ampas (Fampa) del 

municipi s’han mostrat gra-
tament sorpresos amb l’èxit 
de participació en el II Festi-
val Infantil i Juvenil que es va 
fer el 21 d’abril a les antigues 
pistes d’atletisme, al Pla d’en 
Coll. Més d’una vintena d’en-
titats es van sumar a l’esde-
veniment amb l’organització 
de diferents activitats que van 
atraure força públic. “És di-
fícil parlar de xifres perquè 
no tenim cap sistema de re-
compte, però calculem que 

hi van passar més de 3.000 
persones”, ha explicat San-
dra Maté en nom de la Fampa.

Va ser precisament la Fe-
deració la que va organitzar 
la primera edició del Festival 
l’any passat; enguany l’enti-
tat ha comptat amb el suport 
de l’Ajuntament com a coor-
ganitzador. Diversos depar-

taments municipals com la 
Regidoria d’Educació, el Pla 
Educatiu d’Entorn i la Poli-
cia Local s’han implicat en la 
iniciativa.

“La resposta de la ciutada-
nia ha estat espectacular, es-
tem molt contents”, ha mani-
festat la regidora d’Educació, 
Anabel Moreno (Vivimir). El 
públic va desfilar pel recinte 
al llarg de tot el matí, durant 

el qual es van fer una mos-
tra d’activitats extraescolars, 
partits de voleibol i zumba, a 
més dels tallers organitzats 
per les entitats, jocs de taula i 
un espai per a canalla amb ne-
cessitats especials. La Fam-
pa va recaptar 400 euros que 
es destinaran a la compra de 
ventiladors per a les escoles. 
El Consell d’Infants també va 
destinar els diners recollits 

amb motiu dels Contes a cau 
d’orella i un puzzle gegant 
que van organitzar a la ma-
teixa iniciativa. “Vull destacar 
aquesta aportació no per la 
quantitat de l’import, que va 
ser de 32 euros, sinó perquè 
els membres del Consell veuen 
molt necessari tenir sistemes 
de refrigeració a les aules i això 
demostra que és un problema 
seriós a resoldre”, ha dit Maté.

Hi van participar més d’una vintena d’entitats

II Festival Infantil i Juvenil

L’esdeveniment 
supera les millors 
expectatives

El Festival es va desenvolupar a les antigues pistes d’atletisme, al costat del pavelló Berta Barcons

‘És difícil parlar de 
xifres, però calculem 
que hi van passar més 
de 3.000 persones’ 
Sandra Maté, Fampa
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Retrovisor | Entitats

Diverses generacions de montcadencs van formar part de l’entitat, que va existir del 1918 fins al 1985

L’ escola de La Salle a Mont-
cada va ser fundada el 1910 

pel Patronat de la Niñez Es-
colar, un ens impulsat per 
dones de la burgesia que es-
tiuejava al municipi. El seu 
objectiu era crear un col·legi 
que oferís una educació de 
base cristiana per als infants 
més desfavorits. Durant més 
d’un segle, ha estat una es-
cola referent en la història 
del municipi, per la qual han 
passat diverses generacions 
de montcadencs. El fort vincle 
entre el centre i l’alumnat es 
va traduir en la constitució el 
1918 de la primera Associació 
d’Antics Alumnes (AAA), una 
entitat que va exercir un pa-
per destacat en la vida escolar 
i cultural de Montcada fins a la 
seva desaparició, el 1985. 

Fets tràgics
L’activitat de l’AAA es va veure 
interrompuda el 1936, arran 
de l’assassinat de cinc dels 
set germans de la comunitat, 
coincidint amb l’inici de la 
Guerra Civil. A partir d’ales-
hores, el col·legi funcio narà 
com a escola laica fins al se-
tembre de 1939, any en què es 
va reactivar el Patronato de la 
Niñez Escolar, amb l’arribada 
de nous germans. No serà fins 
al 1947, que l’AAA es reorga-

nitza i reprèn la seva activitat. 
El 1958, impulsarà la creació 
de l’ensenyament de Batxi-
llerat. Des dels anys trenta, 
l’entitat editava regularment 
una revista vinculada a l’ac-
tivitat escolar. La publicació 
va viure un dels seus millors 
moments als anys setanta. En-
tre els components de l’equip 
de redacció hi havia artistes 
com Joan Capella –que hi feia 
la part gràfica i les il·lustra-
cions– i altres personalitats 
destacades com Jaume Relat, 
Moisés Vilalta, Jordi Capdevila 
i Ferran Vallespinós. 

En la recta final de la dic-
tadura, l’AAA va promou-
re actes de contingut polític, 
com un homenatge al mú-
sic Pau Casals, un concert de 
Lluís Llach i les actuacions de 
grups de teatre d’avantguar-
da com Els Joglars i Dagoll 
Dagom. També va donar ai-
xopluc als Amics del Cinema 
Amateur de Montcada, enti-
tat fundada per Manel Lahoz. 
Tota aquesta activitat va anar 
minvant amb la implantació 
de la democràcia, la formació 
de partits polítics i l’aparició 
de les associacions de pares. 

Laura Grau Montcada

Membres de l’AAA de La Salle Montcada, a la festa anual de l’escola de 1951  Arxiu/ACM

La Salle Montcada

En la recta final de la 
dictadura, l’entitat va 
promoure actes de 
contingut polític 

L’Associació d’Antics Alumnes, 
referent de la vida escolar i cultural

En ple debat sobre la Llei d’Amnistia actual, 
rescatem de l’Arxiu Municipal un document 
presentat per l’AAA de la Salle el 3 de fe-
brer de 1976 a l’Ajuntament de Montcada 
en què demanava a l’alcalde d’aleshores, 
Jaume Salvatella, “que se sirva proponer en 
el próximo Pleno municipal la petición de 
amnistía para todos los presos y exiliados 
políticos”. L’entitat se sumava així al sen-
timent expressat per nombrosos col·lectius 
i corporacions que veien en la concreció de 

l’amnistia, “el primer paso hacia una socie-
dad más libre y democrática”. Aquesta no 
devia ser l’única associació que va fer el ma-
teix requeriment, ja que pocs dies després, 
el 16 de març de 1976, el Ple acordava per 
unanimitat elevar la petició al cap de l’Estat 
i al president del Govern. Finalment, aquella 
llei històrica –i també polèmica, perquè va 
comportar la impunitat dels crims comesos 
pel règim franquista –es va aprovar el 15 
d’octubre de 1977. AMMiR

A favor de la Llei d’Amnistia de 1977
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Entitats | Oferta lúdica

SORTIDES 
CULTURALS 

PER A PERSONES GRANS
Montcada i Reixac 2024

Persones de més de 60 anys del municipi

ASSOCIACIÓ  
DE GENT GRAN  
PARC DE SALVADOR 
ALLENDE

Dijous 30 de maig

TOTA LA 
PROGRAMACIÓ

17a

Organitzen: Patrocina:

El pròxim 11 de maig la Casa 
de la Mina acollirà el fes-

tival de jocs de rol i de taula 
Spring Quest, organitzat con-
juntament per l’entitat Krom 
i la Regidoria d’Infància i Jo-
ventut. Des de les 10 i fins a 
les 14 h i de 16 a 20 h, s’han 
programat diferents activitats 
adreçades a totes les edats. 
“El que volem amb aques-
ta jornada és fer comunitat i 
difondre la cultura dels jocs 
de taula i de rol com una altra 
manera de divertir-se”, ha 
explicat la vicepresidenta de 
Krom, Míriam Caravaca.

Fins ara, tots els esdeve-
niments organitzats per 
Krom s’han fet a Can Tau-

ler, l’equipament on cada 
dijous, de 17 a 20 h, organit-
za partides. L’espai, però, és 
un xic reduït per al progra-
ma previst. És per això que 
l’Ajuntament ha cedit la Casa 
de la Mina per fer el festival. 
L’equipament disposa de sa-
les petites on es jugaran par-
tides de rol mentre a la sala 
gran hi haurà una ludoteca 
amb més de 200 jocs a dispo-
sició dels participants i vo-
luntaris membres de l’orga-

nització disposat a ensenyar 
com es juga. Una altra de les 
activitats previstes és un war 
game amb figures en minia-
tura, l’únic joc pel qual cal-
drà pagar per la inscripció –5 
euros–, la resta serà gratuït. I 
també es farà una partida de 
Dungeons & Dragons dinamit-
zada per adolescents i adre-
çada a aquesta franja d’edat. 

És preferible que les per-
sones que vagin al festival 
s’inscriguin prèviament a 
través del web que Krom ha 
creat per a l’ocasió i que di-
fondrà pel seu canal d’Insta-
gram @Krom_mir, tot i que 
no és obligatori. També hi 
haurà la possibilitat d’ins-
criure’s el mateix dia de l’es-
deveniment. 

Festival de jocs de rol i de 
taula a la Casa de la Mina
L’organitzen Krom i la Regidoria d’Infància i Joventut l’11 de maig

Pilar Abián Montcada

Joves de Krom, en una trobada a Can Tauler Krom

Trobada lúdica

Suport d’empreses
L’organització ha obtingut el 
suport de diferents patrocina-
dors per organitzar el festival, 
especialment d’empreses del 
sector. “Gràcies a aquestes 
col·laboracions podrem sor-
tejar premis i jocs entre els 
participants”, ha afegit la vi-
cepresidenta de Krom, entitat 
que compta amb una seixan-

tena d’associats. “Animem 
tothom a venir, tant si saben 
jugar com si no, serà l’opor-
tunitat que puguin conèixer 
nous jocs explicats per gent 
experimentada”, manifesta 
Caravaca. 

Just una setmana abans del 
festival, Krom també partici-
parà al saló del Còmic de Bar-
celona, on tindrà stand propi.

L’objectiu de la jornada 
és fer comunitat i 
promoure la cultura del 
joc de taula com una 
altra forma de diversió
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No t’ho perdis | Agenda

26 abril
Xerrada
‘Parlem de sexe fora del 
cànon heteronormatiu?’, a 
càrrec d’Andrea Diaz. Hora: 
18 h. Lloc: Espai Jove Can 
Tauler.

28 abril
Cursa Montescatano
Cursa llarga, clàssica i curta. 
Hora: 9 h. Punt de sortida: 
Plaça de l’Església.
Jugateques ambientals
El dia de les papallones. Ho-
ra: 12 h. Lloc: Parc de les Ai-
gües. 
Conte-taller sobre  Jully Pa-
pallona. Hora: 12 h. Lloc: 
Parc de la Llacuna (Mas Du-
ran).

2 maig
Teatre familiar
‘Una història de Drapets’ i 
taller de roses de Sant Jor-
di. Hora: 13.15 h. Lloc: Es-
pai d’Entitats Poblet.

4  maig
Pink Padel MiR
Segona edició de la competi-
ció solidària de Sin Teta Hay 
Paraíso al Club Pàdel i Tennis  
Montcada i Reixac. Inscrip-
cions: staffpadeltennismir@
gmail.com (fins al 28 d’abril). 
Dia Mundial de la Dansa
Mostra de les entitats i es-
coles de dansa locals. Hora-
ri: 12 h i 17 h. Lloc: Pavelló 
Miquel Poblet.

5 maig
Montcada Camina
Sant Fost de Campcente-

lles-Ermita de Sant Cebrià 
de Cabanyes (16 km). Punt 
de sortida: Davant del pa-
velló Miquel Poblet. Hora: 
8 h. Inscripcions: esports@
montcada.org).

Dia Mundial de la Dansa
Espectacle de dansa i circ 

‘La Banda’, de la companyia 
Otra danza. Hora: 12 h. 
Lloc: Plaça de l’Església.

Patrimoni
‘Els secrets de la Casa de les 
Aigües’. Hora: 12 h. Orga-
nitza: Museu Municipal.  
Jugateques ambientals

Taller sobre el cicle urbà de 
l’aigua i la seva importància 
en la vida. Hora: 12 h. Lloc: 
Parc de les Aigües.
Aprendre història natural 
a través d’un taller creatiu.
Hora: 12 h. Lloc: Parc de la 
Llacuna (Mas Duran).

8 maig
Xerrada
Prevenció d’incendis fores-
tals. Hora: 19 h. Lloc: Sala 
Institucional de la Casa de 
la Vila. Organitza: Regidoria 
de Medi Natural.

FESTA MAJOR DE 
MAS RAMPINYO
Del 26 d’abril a l’1 de maig
Esports, música, tradici-
ons, gastronomia, comè-
dia, màgia i tallers infantils 
són algunes de les pro-
postes del programa.

PRESENTACIÓ DE LA 
FESTA MAJOR
2 de maig
L’Ajuntament donarà a 
conèixer el programa en 
un acte a l’Auditori Muni-
cipal, on es desvetllarà la 
imatge del cartell (19h).

HOMENATGE A 
JOAQUIM CASTELLVÍ 
5 de maig
Ple per proclamar-lo Fill 
Adoptiu per la seva tasca 
de foment de la sardana. 
Hora: 11 h. Lloc: Plaça del 
Poble de Terra Nostra.

Auditori Municipal

Exposició de cartells i 
pintura de Festa Major
A partir del 2 de maig

Casa de la Vila

Pintures
Francisco Sánchez Vallejo
Fins al 19 de maig

Kursaal 

Dones veus a les dones?
Exposició dels treballs del 
10è concurs de microrelats
Fins al 3 de maig

Farmàcies maig
DL DM DC DJ DV DS DG Rivas  c. Conca, 10 

Duran av. Terra Nostra, 37 
Guix c. Major, 25 
Quirós c. Camèlies, 32 
Relat c. Major, 89 
Pardo c. Masia, 2 
Rambla Països Catalans, 51
Vila  pg. Jaume I, 26 
El Punt pg. Sant Jordi, 5 
Recasens av. Catalunya, 65

26
Relat

27
Rivas

28
Rivas

29 
Vila

30
Pardo

1
Guix

2
Quirós

3
El Punt

4
Recasens

5
Recasens

6
Relat

7
Rivas

8
Duran

9
Vila

10
Pardo

11
Guix

12
Guix
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En joc |  Esport formatiu

Montcada i Reixac va viu-
re el 20 i 21 d’abril un 

cap de setmana intens, ja 
que va ser la seu de diverses 
competicions d’àmbit català 
i comarcal, que van atrau-
re  nombrosos aficionats. La 
piscina del complex esportiu 
de Montcada Aqua va acollir 
dissabte al matí la quarta jor-
nada del torneig comarcal de 
natació, organitzat pel Consell 
Esportiu del Vallès Occidental 
Sud (CEVOS) amb el suport 
de la Regidoria d’Esports. Hi 
van prendre part nedadors de 
Badia, Cerdanyola, Ripollet, 
Sabadell i de l’EN Montcada, 

que va fer un gran paper amb 
tretze podis.

Dissabte a la tarda, el focus 
d’interès es va traslladar a 
la pista de la Zona Esporti-
va Centre, amb les finals de 
la Copa A i B de corfbol or-
ganitzades per la Federació 
Catalana de Korfbal amb la 
col·laboració de l’AEE Mont-
serrat Miró i l’Ajuntament. 
El CK Vallparadís va guanyar 
la Copa A davant el KC Bar-

celona per un ajustat 22-24, 
mentre que a la final B el CK 
Castellbisbal B va revalidar el 
títol contra el KC Barcelona B 
amb un triomf per  24-18. A 
les dues finals van competir 
jugadors del municipi.

Diumenge, l’esport pro-
tagonista va ser la gimnàs-
tica rítmica amb la segona 
jornada del campionat co-
marcal, també organitzat pel 
CEVOS. Hi van participar els 
tres clubs montcadencs –La 
Unió, Mediterrània i Atlàn-
tic–, que van aconseguir 20 
medalles individuals i tres 
per equips. La competició va 
tenir lloc al pavelló Miquel 
Poblet.

Montcada i Reixac, seu de finals 
catalanes i jornades comarcals

Les cites esportives 
van omplir de gom a 
gom les graderies dels 
equipaments locals 

Poliesportiu

Els dies 20 i 21 d’abril, el municipi va acollir competicions de corfbol, gimnàstica i natació

Sílvia Alquézar 

Montcada Aqua va ser l’escenari de la 4a jornada del Campionat Comarcal de natació  Fotos: Berta Barcons

TALLERS FORMATIUS 2024 / abril - juliol

JULIOL

TALLERS DE TÈCNIQUES DE RECERCA DE FEINA

11 COM SER SELECCIONAT A INFOJOBS! (70% d’efectivitat).  
  De 9 a 14 h

TALLERS D’ORIENTACIÓ LABORAL

MAIG

JUNY

13, 14 i 15   COM TROBAR FEINA AMB MÉS DE 45 ANYS. TALENT SÈNIOR. 
De 9.30 a 13.30 h

11 i 12  LA VERITAT SOBRE TROBAR FEINA: NO ET TRENQUIS EL CAP 
ON NO N’HI HA! De 9.30 a 13.30 h

Per a persones en situació d’atur 
i /o de millora d’ocupació

El campionat de gimnàstica rítmica es va fer al pavelló Miquel Poblet 

Les finals de la Copa A i B de corfbol es van disputar a la Zona Centre
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“Aquest premi suposa una gran injec-
ció de confiança, tenint en compte que 
el nivell dels treballs participants era 
molt elevat. De fet, vaig arribar a la final 
amb una desena d’estudiants més des-
prés de passar diferents fases en què 
van prendre part més de 400 alumnes 
d’arreu de Catalunya. També va supo-
sar tot un repte defensar el meu treball  
al Paranimf de la Universitat de Barce-
lona davant de tantes persones.  

“Vaig decidir fer aquest treball d’in-
vestigació arran de la meva parti-
cipació l’any passat a ‘Bojos per la 
biomedicina’, un curs de l’Institut d’In-
vestigació Biomèdica (IRB) adreçat a 
estudiants de primer de Batxillerat. 
En aquesta formació, que es feia els 
matins de dissabtes, vaig tenir l’opor-
tunitat d’aprofundir en la teoria i les 

tècniques científiques en el camp de 
la biomedicina, treballant estretament 
amb joves investigadors. 

“Durant el curs, vaig llegir un article 
sobre les citocines, un tipus de pro-
teïna  capaç de reduir la mida dels tu-
mors, i va ser aleshores quan vaig de-
cidir enfocar la meva investigació cap 
aquest camí –sempre m’ha interessat 
l’oncologia. 

“Tenir accés als laboratoris de l’IRB 
em va permetre treballar amb mostres 
cel·lulars de diferents pacients i com-
parar in vitro els efectes dels tracta-
ments convencio nals basats en la qui-
mioteràpia, amb els d’aquesta teràpia 
alternativa. També vaig tenir la sort 
de comptar amb l’acompanyament de 
professionals del centre i, posterior-

ment, del professorat de l’INS Mont-
serrat Miró, que em va animar a pre-
sentar-me al concurs, que organitza 
una entitat vinculada a la UB. També 
haig de dir que bona part de les meves 
vacances de l’estiu passat les vaig de-
dicar a aquesta investigació. 

“Estic estudiant el Batxillerat Cientí-
fic, que combino amb algunes assig-
natures de la branca Social. Tot i que 
la cièn cia m’apassiona, encara no he 
decidit si estudiar Medicina o bé fer 
el doble grau de Dret i Administració 

i Direcció d’empreses a la Universi-
tat Pompeu Fabra (UPF). Aquesta 
experièn cia m’ha permès aprofundir 
en la meva formació científica i satis-
fer la meva passió infinita per apren-
dre, però no tinc clar que vulgui dedi-
car-me a aquest camp.

“Tinc molts bons records de l’esco-
la Reixac, on vaig estudiar la primària.  
Amb la perspectiva del temps, m’ado-
no que era un centre amb activitats 
molt didàctiques, que em va ajudar a 
desenvolupar les meves habilitats co-
municatives ja que jo era un nen molt 
introvertit. Recordo especialment el 
concurs de lectura en veu alta, en el 
que vaig participar amb només 10 
anys. En principi, m’imposava molt 
llegir davant del públic, però ho vaig 
aconseguir superant les meves pors.

‘La meva passió per aprendre és infinita’
Pau Monfort
Estudiant

Aquest alumne de 2n 
de Batxillerat de l’INS 
Montserrat Miró ha 
guanyat el tercer premi del 
concurs Exporecerca Jove 
amb la seva investigació: 
‘Leucèmia Mieloide 
Aguda, un càncer mortal; 
on rau la cura? Estudi de 
resistència als fàrmacs’. 
Aquest reconeixement 
permetrà a l’estudiant 
montcadenc participar l’any 
vinent a la Fira Exporecerca 
Jove que es farà a Milà 
(Itàlia),  on joves d’arreu 
del món presenten els seus 
projectes d’investigació.

Tot i que la ciència 
m’apassiona, encara no he 

decidit si estudiar Medicina 
o bé fer un doble grau de 

Drets i Administració

Laura Grau

Pau Monfort té 17 anys i és fill dels professors César Monfort i Susana Moreno Laura Grau

A CONTRACORRENT 


